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Vodeći ljudi Tumbaj grupe u Beogradu 

 

Predstavnici Tumbaj grupe boravili su ovih dana u Beogradu povodom finalizovanja dogovora oko 
realizacije projekta vrednog 250 miliona evra. 

Projekat podrazumeva osnivanje novog medicinskog univerziteta u Srbiji, izgradnju studentskog 
kampusa i klinike, a tim povodom je krajem prošle godine potpisano niz memoranduma između Tumbaj 
grupe i ministarstava prosvete i zdravlja. 

Boravak u Beogradu vodećih ljudi Tumbaj grupe bila je prilika da se konkretnije porazgovara o tehničkim 
detaljima i uslovima buduće saradnje. Sagovornici su se složili da je navedeni projekat idealna prilika da 
se proširi i uspostavi još bolja saradnja sa investitorom iz Ujedinjenih Arapskih Emirata koja će doprineti 
razvoju zdravstvene zaštite u Srbiji, ali i podizanju kvaliteta zdravstvenoh obrazovanja. 

Tumbaj grupa je najveća kompanija koja se bavi zdravstvenim uslugama i obrazovanjem u toj oblasti u 
Ujedinjenim Arapskim Emiratima. 

 



 

 

Vučić najavio revoluciju u bolnicama 

Za Institut za majku i dete u Beogradu biće izdvojeno 263 miliona dinara, za izgradnju novog sterilnog 
bloka, odnosno odeljenja za transplantaciju koštane srži, najavio je predsednik Srbije Aleksandar Vučić, 
posle obilaska te ustanove. Vučić je izjavio da će i Srbija morati značajno da poveća plate u zdravstvu, 
kao što je to uradila Rumunija, da svi zdravstveni radnici ne bi otišli da rade u Nemačkoj. 

"Danas smo se dogovorili, u petak će imati novac na računu – 263 miliona dinara za još jedan sterilni deo 
u Institutu, da bismo još više dece mogli da lečimo", rekao je Aleksandar Vučić novinarima. 

Vučić je izneo i podatak da su u Institutu "Dr Vukan Čupić" od osnivanja urađene 294 transplantacije 
koštane srži. 

"Ta deca su toliko divna... ne možete da se ne divite njihovoj hrabrosti. Kada vama dođe da zaplačete, 
dođe vam da se postidite, kada vidite njihovu hrabrost", rekao je Vučić. 

Predsednik Srbije je naveo da je u Institut do sada uloženo 142 miliona dinara, a da će u kompletnu 
obnovu biti uloženo još oko 20 miliona evra. 

"To je ogroman novac, i kao što u Loznici dajemo 30 miliona evra u bolnicu, ulažemo u Valjevu, u novu 
zgradu Infektivne klinike u Beogradu, u nove kliničke centre. U roku od dve do dve i po godine 
očekujemo nedvosmisleno vidiljivo, na svakom koraku, bukvalno revoluciju u našim zdravstvenim 
centrima, bolnicama i kliničkim centrima", istakao je Vučić. 

Dodao je da je dirljivo videti ljubav lekara i medicinskih sestara, ali pre svega majki, prema bolesnoj deci, 
koja se hrabro bore za život i budućnost. 



Ponosan je, dodao je, na naše lekare koji su obezbedili da ljudi iz sveta dovode decu na lečenje. 

"Za državu je važno da dodatno pojačamo mogućnost ostanka naših lekara i sestara, kroz dalje 
povećanje plata. I to ubrzano. Da ih zamolimo da se i dalje trude i bore za našu decu kao i do sada", 
rekao je Vučić.  

Ispričao je novinarima da je, tokom obilaska, upoznao dva dečaka, Ognjena i Zlatana, koji se, uz svoje 
majke, junački bore za to da gledaju i igraju fudbal u budućnosti. 

"Nadam se da ću imati priliku da im budem gost kada ozdrave. Uverio sam se da imaju snažne mišiće i 
siguran sam da će uspeti da pobede bolest. Želim njima i svoj deci brz i uspešan oporavak", rekao je 
Vučić. 

Predsednik je fotografiju sa Zlatanom objavio na svom Instagram nalogu "Budućnost Srbije". 

"Imao sam čast da upoznam pravog super heroja, malog, hrabrog borca, Zlatana", napisao je predsednik 
ispod fotografije, koja je, kako se navodi, napravljena po želji Zlatanove majke i samog dečaka. 

"U cilju daljeg razvoja transplantacije matičnih ćelija hematopoeze kod dece, potrebno je povećati 
postojeće kapacitete sterilnog bloka u Institutu za zdravstvenu zaštitu majke i deteta. Danas je 
dogovoreno da Vlada Srbije neophodna sredstva za proširenje uplati ove nedelje", naveo je predsednik 
koji je Zlatanu obećao da će zajedno igrati fudbal kada on ozdravi. 

Sa predsednikom, Institut su posetili ministar zdravlja Zlatibor Lončar, gradonačelnik Zoran Radojičić i 
direktor Kancelarije za javna ulaganja Marko Blagojević. 

Direktor Instituta Radoje Simić istakao je da je ta ustanova najveća dečja bolnica u ovom delu Evrope, u 
kojoj se leči najveći broj dece sa malignim bolestima, koji su najteži bolesnici, i jedini centar gde se radi 
transplantacija koštane srži.  

Pojasnio je da bolnica ima sterilni blok kapaciteta četiri kreveta, a dogovor je da se, uz plan i projekat 
koji je gotov, izgradi novo odeljenje za transplantaciju koštane srži, novi sterilni bloka sa osam kreveta. 

"To nije samo dupliranje kapaciteta već i poboljšanje uslova. Sa tim će nam biti potrebno više lekara i 
sestara, kako bi se deca ovde uspešno lečila, da ne moraju da idu u inostranstvo", podvukao je Simić. 

Kako je rekao, time će se dobiti maksimalni uslovi i zaokružiće se kompletno lečenje dece, od 
dijagnostike i ako bude potrebe za transplantacijom. 

"Biće uslova i nadam se da ćemo moći to da imamo za godinu i po dana, jer projekat već postoji", rekao 
je Simić.  

"Značajno ćemo povećati plate u zdravstvu" 

Govoreći o platama u zdravstvu, predsednik Vučić je izjavio da ćemo i mi morati značajno da povećamo 
plate, kao što je to uradila Rumunija, kako svi zdravstveni radnici ne bi otišli da rade u Nemačku. 



"Rumunija je povećala dramatično plate svojim lekarima i medicinskom osoblju, to ćemo morati i mi da 
uradimo, jer će svi da odu u Nemačku", rekao je Vučić novinarima. 

Kako je rekao, težak je tu posao kada se startuje sa pozicije najnižih primanja u Evropi. 

"Sad smo prvi put u januaru uspeli da preteknemo BiH, morate da razumete da smo mi imali i po 50 evra 
niža primanja od BiH, dakle prvi put smo to uspeli da smanjimo razliku i odnosu na Crnu Goru i da se 
približavamo nekim drugima u regionu koji su u EU." 

Vučić ističe da nam je mnogo ljudi otišlo i to stručni kadrovi i obrazovani ljudi. 

"Otišle su i zanatlije, imamo kao zemlja veliku štetu zbog toga i sada moramo da uradimo sve što 
možemo da sačuvamo što veći broj ljudi zato i govorimo o stipendiranju, pokušavamo da ugovorima o 
specijalizaciji sačuvamo ljude ovde, ali i većem zapošljavanju u našim zdravstvenim centrima, 
modernizaciji naših centara i povećanju primanja", naveo je Vučić. 

Podsetio je da je država ove godine išla sa 10 do 15 odsto povećanja primanja i istakao da je to 
kumulativno kada se pogleda, pre smanjenja, oko 40 odsto povećanja. 

Napomenuo je da odlaze i ljudi iz Hrvatske i to dvostruko više, ali to ne znači da treba da se radujemo ili 
tugujemo, već da treba da govorimo o našem problemu. 

Kada sve ovo uradimo, onda će postojati svi uslovi za najbolje lečenje u našoj zemlji kao u nemačkim i 
skandinavskim gradovima, dodao je Vučić. 

Predsednik Srbije je najavio da će biti zaposlen i veći broj lekara i medicinskih sestara u Institutu za 
majku i dete, ali i drugim zdravstvenim ustanovama. 

"Medicinske sestre rade najteže poslove"  

Kaže da ima 9.000 medicinskih sestara na čekanju i da će se ići na to da se zaposli bar 2.000 ili 3.000 njih 
u naredne dve godine. 

Vučić je naglasio da medicinske sestre rade najteže poslove, od teških povreda u saobraćajnim 
nesrećama i slično i najtežih bolesti. 

Predsednik je naglasio da može više da se ulaže u zdravstvo zato što imamo u državnoj kasi više para, ali 
i da mu i dalje nije jasno na šta se sve troši 2,3 milijarde dinara namenjenih zdravstvu. 

Istakao je da bez obzira na to vidi pomake u zdravstvu koji će u narednom periodu biti još veći. 

"Zato je važna stabilnost budžeta i da se rasipamo, ali za ovakve projekte vam nikad nije žao da uložite 
novac, jer to znači šansa za bolji život dece i starijih sugrađana", naglasio je Vučić. 

Dodao je da, sa druge strane, kada vidi da neki radnici štrajkuju tražeći veće plate, može samo da kaže 
da budžet nije ćup iz koga svako može da uzme koliko mu treba, jer ako nekome date više, drugome 
morate da uzmete.  



 

 

Smanjen broj obolelih od gripa u Srbiji, osim u Vranju 

U celoj Srbiji, osim Vranja, smanjen je broj obolelih od gripa u poslednjih nedelju dana. Aktivnost virusa 
je iz visokog intenziteta prešla u srednji intenzitet. 

Prema podacima Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" broj obolelih od gripa 
smanjen je u celoj Srbiji u proseku za 12 odsto, u Beogradu za 20 odsto. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je aktivnost virusa iz "visokog intenziteta" pala na "srednji 
intenzitet". 

"U svim delovima Srbije broj obolelih je u padu, osim u Vranju gde se čak malo i povećao. Mi ćemo 
posebnu pažnju obratiti na Vranje, već smo poslali naše stručnjake, prof. Mijomira Pelemiša, koji će obići 
region, da vidimo šta još tamo možemo da uradimo", rekao je Lončar nakon obilaska Instituta za majku i 
dete. 

Ministar kaže da još uvek "nema opuštanja" što se tiče gripa, da je produžetkom zimskog raspusta 
zaustavljeno širenje virusa.  

Lončar je apelovao na sve da izbegavaju okupljanja u zatvorenom prostoru, da se provetravaju 
prostorije, redovno peru ruke, a oni koji su bolesni da "ostanu kod kuće". 

 



 

 

Pluća i koža na udaru zagađenog vazduha, šal umesto maske 

Vazduh u Beogradu je i dalje zagađen. Prema poslednjim informacijama, veoma zagađen je u Starom 
gradu i na Novom Beogradu, a takođe i na Mostarskoj petlji. Otkud toliko zagađenje i kako da se 
zaštitimo? 

I danas se u Starom gradu teško disalo, kažu sugrađani. A tako pokazuje i merna stanica u Bulevaru 
despota Stefana. 

"Trenutna koncentracija je nešto ispod 100 mikrograma po metru kubnom, a dozvoljeno je 50, ali u 
periodu od 24 sata", kaže Andrija Šoštarić iz Gradskog zavoda za javno zdravlje. 

"Građani se pitaju otkud tolika zagađenost. Mnoge fabrike ne rade. Vazduh u prestonici je najzagađeniji 
između 14 i 15 časova", kaže dekan Hemijskog fakulteta prof. dr Ivan Gržetić. 

Prema njegovim rečima, jedan od najvećih problema su automobili koji su proizvedeni pre 2005, pre 
uvođenja evro 4 standarda. Takođe tu su i sumpor-dioksid, grejanje na ugalj. Ni na selu nije bolja 
situacija.  

"U gradovima broj tih čestica koje mi ne vidimo, u kubnom metru je negde deset na deseti ili jedanaesti 
čestica. To su ogromni brojevi, a u selima se to smanji samo na deset na deveti, što je samo deset puta 
manje", ukazuje Gržetić. 

Na jednom međunarodnom skupu u Sarajevu rečeno je da je 16 fabrika na Zapadnom Balkanu, 
sagrađenih u vreme komunizma, emitovalo 2016. godine istu količinu sumpor-dioksida kao 250 fabrika 
većeg kapaciteta u Evropskoj uniji. Možda je ipak od odgovora na pitanje kako su Evropljani to uspeli, 
važnije šta kažu lekari. Hronični bolesnici imaju najviše problema, a 20 puta ih je više nego pre 30 
godina. 

I buka zagađuje, najviše trpe deca 



"Maska skoro neće ništa da im pomogne.Ono što bi njima mnogo više pomoglo je šal preko usta, jer šal 
ima neku filtracionu sposobnost", ističe pulmolog Branimir Nestorović.  

Vuneni šal sprečiće prodiranje čestica i do 80 odsto. Osim pluća, "prva na udaru" je koža koja apsorbuje 
sve iz vazduha. Čestice su, možda i najmanji problem. Smog i gasovi su prva dva. A na treći, nekako, 
zaboravljamo, kaže doktor.  

"Treća vrsta zagađenja o kojoj mi ne mislimo je zagađenje bukom. Prekjuče je objavljen jedan ogroman 
rad na 7.200 dece koji je pokazao da deca koja žive u gradskom centru i izložena su jakoj buci, su 
neverovatno niskih intelektualnih sposobnosti skoro do 30 odsto, zato što ta stalna buka dovodi do toga 
da praktično zanemaruju govor", naglašava Nestorović. 

Strani sajtovi nemaju precizne podatke o zagađenju, kažu u Gradskom zavodu za javno zdravlje jer 
koriste samo jedan indeks zagađenja vazduha, rađen po američkom standardu i nije primenjiv u 
Beogradu. Za desetak dana Beograđani će na sajtu Zavoda moći da vide prave podatke i savete. 

 

Operisao je najviše vena na planeti i stigla je nagrada 

Nova prestižna nagrada stigla je u ruke još jednom srpskom lekaru. "Prvi svetski ambasador venske 
estetike" naziv je priznanja koje je dobio naš stručnjak na uglednom kongresu u Sao Paulu. Upravo 
struka je potvrdila da je on najbolji u venskoj laserskoj hirurgiji.  

Kako je dospeo u sam vrh ove grane medicine, možemo li mi znanjem u lečenju proširenih vena da 
pariramo svetskim stručnjacima, koliko se noge zaista mogu podmladiti, na koji način se uklanjaju 
kapilari, da li će odoleti ponudama da karijeru nastavi u inostranstvu, samo su neka od pitanja za 
doktora Petra Dragića, hirurga, koji je uradio najveći broj laserskih operacija vena na planeti.  
 



"Sve se meri iskustvom. Za hirurga je najbitnije njegovo iskustvo, broj problema sa kojima se suočio i 
broj problema sa kojima se uspešno izborio", rekao je doktor Petar Dragić.  
 
Kaže da je sve počelo kad je bio na supspecijalizaciji u Nemačkoj.  
 
"Tamo su doneli prototip lasera koji je bio nov. Pokazao sam interesovanje, a ostali lekari koji su bili 
tamo baš i nisu. Posle se sve dešavalo sponatno."  
 
Vezano za lečenje vena, doktor pojašnjava da je to što vidimo spolja samo deo problema, odnosno da je 
veći deo problema unutra. "Tu dolazi do izražaja umešnost hirurga i njegovo iskustvao. Koliko će pronaći 
probleme, a od toga zavisi kako će se to odraziti na površini. Vena se pre 'čupala' na operaciji, a sada se 
ubacuje laser."  

 

 

Zdravi i bezbedni radnici - naprednija ekonomija 

BEOGRAD -  

Zdravlje, bezbednost i zadovoljstvo zaposlenih na radnom mestu povećava njihovu produktivnost, što 
utiče na razvijanje celokupne ekonomije države, rečeno je na regionalnom forumu o bezbednosti i 
zdravlju na radu i istaknuto da dug proces tranzicije u Srbiji stvara pritisak kod zaposlenih, što negativno 
utiče na njihovo zdravlje. 

Dvodnevni forum, na kojem učestvuju predstavnici sindikata iz Češke, Slovačke, Hrvatske, Rumunije, 
Severne Makedonije, Crne Gore, Srbije, organizuju Evropski sindikalni institut (ETUI) i Savez samostalnih 
sindikata Srbije (SSSS) u Beogradu, a Duško Vuković, potpredsednik SSSS-a naveo je da će se na forumu 
govoriti o prevenciji profesionalnih bolesti i oboljenja. 

Prema nejgovim rečima, glavna tema foruma biće zdravlje, imajući u vidu da u oblasti bezbednosti i 
zdravlja na radu poslednjih godina, pa i decenija, više pažnje se posećuje bezbednosti, a manje zdravlju. 



Kako je naveo, govoriće se i o bezbednosti na radnim mestima, s obzirom da i prošle godine, a i 
početkom ove, u Srbiji se desio veliki broj nesreća, radnika koji su poginuli ili koji su teško povređeni. 

"Kada govorimo o sistemu bezbednosti i zdravlja na radu, mi u procesu pristupanja EU imamo određene 
obaveze i ne treba samno formalno da ih gledamo, treba da ih gledamo suštinski, da vodimo računa o 
zdravlju naših ljudi kako bismo povećali i poboljšali produktivnost radnika, ali i njihovo zadovoljstvo 
radom na radnom mestu", kazao je Vuković. 

Dodaje da to pre svega zahteva stalnu i kontinuiranu brigu o zdravstvenom stanju radnika i ističe da je 
potrebno da se više doktora bavi medicinom rada. 

Kaže, da Srbiji nedostaje nekoliko normativnih stvari kako bi se uskladila sa zemljama EU i navodi da u 
tom smislu ne postoji jedinstvena evidencija povreda na radu profesionalnih oboljenja, kao i da se radi 
na proširenju liste profesionalnih bolesti i oboljenja. 

"Dug proces tranzicije u Srbiji pretežno se odnosi na pritisak na zdravlje ljudi, ono je nekako pomereno u 
drugi plan, a to bi trebalo da bude osnov kako bi se ekonomija i produktivnost u Srbiji razvijali", ističe 
Vuković. 

Navodi i da u firmama gde nema sindikata i ne postoji odbor za bezbednost i zdravlje na radu zabeležen 
je veći broj nesrećnih slučajeva, pogibija, nego u firmama gde su radnici sindikalno organizovani. 

"Nemamo prevenciju, nemamo kontinuirane zdravstvene preglede... Neophodno je da sloboda 
sindikalnog organizovanja bude raširena. Sindikati i radnici u sindikatima nisu problem poslodavcima i 
državi, već mogu da bude partner kako bi se unapredila situacija u oblasti bezbednosti i zdravlja na 
radu", navodi Vuković. 

Viktor Kempa iz Evropskog sindikalnog instituta (ETUI) kazao je da je u Srbiji problem sa sprovođenjem 
zakona, jer inspektori nemaju pristup na različita radna mesta, uglavnom u stranim kompanijama. 

Navodi i da veliki porast nesreća na radnom mestu nije samo problem Srbije, već da se to dešava i u celoj 
Evropi i objašnjava da je to delimično i posledica ekonomske krize. 

Istice da je za devet od deset smrtnih slučajeva na radnom mestu uzrok bolest, a ne nesreća, kao i da 
ljudi umiru pred penzionisanje i to najčešće od raka, koji su dobili zbog uslova na radnom mestu i tokom 
radnog veka. 

"Zalažemo se za bolji sistem zdravstvene zaštite, bolju kontrolu. Očekujemo nakon ovog foruma da 
pripremimo preporuke vlastima kako da povećaju aktivnosti u nekim poljima bezbednosti koje su 
neophodne Srbiji, jer Srbija je jedan od najvažnijih kandidata za članstvo u EU", kazao je Kempa. 

 



 

 

U novosadskim apotekama i nabavci nema leka za grip Tamiflu 

NOVI SAD - Leka Tamiflu, koji koriste oboleli od virusa gripa, nema ni u jednoj novosadskoj apoteci, niti 
ga trenutno ima u nabavci. 

U RFZO-u kažu da je za nabavku nadležno Ministarstvo zdravlja, dok su nam u Kliničkom centru 
Vojvodine potvrdili da je lek obezbeđen za sve ležeće pacijente. 

https://youtu.be/FrJolT1_wxw 

Lek ksarelto zabranjen za pacijente sa zamenjenim zaliskom 

Kompanija Bajer d.o.o, nosilac dozvole za lek ksarelto, u saradnji s Agencijom za lekove i medicinska 
sredstva Srbije, uputila je pismo zdravstvenim radnicima o preliminarnim rezultatima kliničkog 
ispitivanja pod nazivom Galileo koji ukazuju na povećanu stopu smrtnosti kod pacijenata koji su u 
istraživanju primali ovaj lek. 

https://youtu.be/FrJolT1_wxw


Kliničko ispitivanje faze tri, kod pacijenata nakon transkateterske zamene aortnog zaliska (Transcatheter 
Aortic Valve Replacement – TAVR) završeno je ranije zbog preliminarnih rezultata koji su ukazivali na 
povećanje stope smrtnosti zbog bilo kojeg uzroka, zatim tromboembolijskih događaja i krvarenja, kod 
pacijenata koji su primali rivaroksaban. U toku je analiza rezultata. Zato se medicinskim radnicima nalaže 
da se kod pacijenata koji su se podvrgli TAVR metodi obustavi primena rivaroksabana i prebace pacijenti 
na standarnu terapiju. 

Kliničko ispitivanje Galileo izvedeno je kao procena kliničkog ishoda nakon uspešne transkateterske 
zamene aortnog zaliska kod ispitanika koji primaju antikoagulantnu terapiju baziranu na rivaroksabanu 
ili antitrombocitnu terapiju. U avgustu 2018. Komitet za praćenje bezbednosnih podataka dao je 
preporuku da se obustavi ovo ispitivanje jer je preliminarna analiza ukazivala na neujednačenost između 
dve ispitivane grušpe u pogledu smrtnog ishoda za vreme testiranja. U prvoj grupi preminulo je ili 
dioživelo prvu tromboemboliju 11,4 posto pacijenata naspram 8,8 posto u kontrolnoj grupi, preminulo iz 
bilo kog uzroka u prvoj grupi 6,8 posto naspram 3,3 posto u kontrolnoj, a prokrvarilo je 4,2 posto 
pacijenata u ispitivanoj grupi u odnosu na 2,4 u kontrolnoj. 

TAVR metoda primenjuje se kod pacijenata kojima je neophodna zamena aortnog zalistka, ali kod kojih 
postoji viši rizik ukoliko bi se primenila standardna operacija zaliska na otvorenom srcu. Pacijenti koji se 
podvrgavaju TAVR metodi ispoljavaju i kliničke faktore rizika značajne za osnovnu bolest stenoze aortnog 
zaliska. Ksarelto nije odobren za lečenje tromboze kod pacijenata s veštačkim srčanim zaliscima, 
uključujući i pacijene koji se podvrgavaju TAVR metodi, i kod takvih pacijenata se ne sme koristiti. 

Prevencija za atrijalnu fibrilaciju 

Ksarelto služi i kao prevencija moždanog ufara i sistemske embolije kod odraslih pacijenata s 
nevalvularnom atrijalnom fibrilacijom s jednim ili više faktora rizika, poput kongestiven srčane 
insuficijencije, hipertenzije, starijih od 75 godina, koji imaju dijabetes melitus, prethodni moždani udar ili 
tranzitorni ishemisjki napad. Služi i kao terapija tromboze dubiokih vena i plućne embolitije i prevencija 
rekurentne TDV i PE kod odraslih osoba. Svi ovi pacijenti mogu i dalje da koriste ovaj lek, kažu u ALIMS-u 
i podsećaju na to da zdravstveni radnici treba da prijave svaku sumnju na neželjene reakcije na lek 
Nacionalnom centru za farmakovigilancu ALIMS-a. 

Ksarelto se koristi zajedno s acetilsalicilnom kiselinom ili u kombinaciji s klopidogrelom ili tiklopidinom, 
za prevenciju aterotromboze kod odralsih pacijenataa nakon akutnog koronarnog sindroma s povećanim 
vrednostima srčanih biomarkera, kod odraslih pacijenata koji imaju bolest koronarnih arterija ili 
simptomatsku bolest perifernih arterija s visokim rizikom od ishemijskih događaja. Koristi se kao 
prevencija venske tromboembolije kod odraslih pacijenata koji se podvrgavaju ugradnji veštačkog kuka 
ili kolena. 

 

 



 

 

U Beogradu 647 obolelih od gripa u poslednjih sedam dana 

U Beogradu je u prethodnoj nedelji, 11-17. februar, od akutnih respiratornih infekcija obolelo je 13.666 
osoba, a od oboljenja sličnih gripu 647, saopštio je Gradski zavod za javno zdravlje Beograda. Od oktobra 
više od 50.000 građana vakcinisano je protiv sezonskog gripa. 

Ti podaci proizilaze iz izveštaja zdravstvenih ustanova primarne zdravstvene zaštite, kao što su domovi 
zdravlja, Zavod za zaštitu zdravlja studenata, Zavod za zdravstvenu zaštitu radnika ŽTP-a i Zavod za 
zdravstvenu zaštitu radnika MUP-a. 

U odnosu na period od 4. do 10. februara broj obolelih od respiratornih infekcija je za 21,9 odsto manji, 
odnosno na početku februara te simptome osećalo je 17.522 ljudi, a broj obolelih od oboljenja sličnih 
gripu je 11,9 odsto manji, kada ih je bilo bolesno 735 ljudi. 

Prema podacima Gradskog zavoda za javno zdravlje Beograd, među obolelima od akutnih respiratornih 
infekcija najviše je osoba starosne dobi 20-64 godina  i oni čine 38,9 procenata obolelih, zatim ih sledi 
uzrast od pet do 19. godina i oboleli uzrasta do četiri godine. 

Stariji od 65 godina najmanje obolevaju od ovih infekcija i čine je skoro 14 odsto od ukupnog broja 
obolelih. 

Od ukupnog broja osoba prijavljenih sa oboljenjima sličnih girpu najviše je osoba starosne dobi od 30 do 
64 godine  i to njih 285, što čini 44 odsto od ukupnog broja prijavljenih bolesnika sa ovim simptimima, i 
osoba starosti pet do 19. godina od kojih je prijavljeno 131 slučaj oboljenja sličnoh gripu. 

Udeo dece uzrasta do četiri godine je 14 odsto, osoba starijih od 65 godina je skoro 12 odsto i osoba 
starosne dobi 20-29. godina je osam odsto. Najveća incidencija oboljenja sličnih gripu beleži se u uzrastu 
do četiri godine i uzrastu od pet do 19. godina, slično tako je i za akutne respiratorne infekcije. 



Aktivnost gripa u Evropskom regionu u većini zemalja je na srednjem nivou. Visoka aktivnost virusa gripa 
registruje se u Mađarskoj, Rumuniji, Grčkoj, Albaniji, Nemačkoj i Francuskoj. 

Kako navodi Gradski zavod za javno zdravlje Beograda, potvrđena su oba podtipa virusa A (H3N2), A (H1 
N1) i tip B, od kojih je A (H1N1) dominantan. 

Na teritoriji Beograda aktivnost gripa je na niskom nivou. 

U uzetom materijalu na teritoriji Beograda u Nacionalnoj referentnoj laboratoriji za influencu Instituta za 
virusologiju, vakcine i serume „Torlak“ laboratorijski su potvrđene infekcije izazvane sa oba podtipa 
virusa A (AH1 i A H3). 

U periodu od 1. oktobra 2018. do 10. februarau beogradskim Zdravstvenim ustanovama vakcinisano je 
protiv sezonskog gripa ukupno 53.471 osoba, što je više u odnosu na distribuiranu količinu vakcina 
(53.310). 

Najefikasnija mera prevencije gripa je vakcinacija i preporučuje se svim osobama koje su u povećanom 
riziku od razvoja komplikacija da se što pre vakcinišu, pri čemu se zaštita stvara za dve-tri nedelje od 
dobijanja vakcine. Vakcina se može primiti u bilo koje vreme u toku trajanja sezone gripa, čak i kad je 
virus počeo da se širi u okruženju. 

Takođe, opšte mere prevencije obuhvataju izbegavanje bliskih kontakta sa obolelim osobama, redovno 
pranje ruku uz izbegavanje dodirivanja očiju, nosa i usta, provetravanje prostorija. Jačanje opšte 
otpornosti organizma podrazumeva adekvatan režim rada i odmora i ishranu bogatu vitaminima 

 

Posle hapšenja direktora, sporna nabavka poništena 

O privođenju direktora Opšte bolnice u Leskovcu dr Nebojše Dimitrijevića, koji je u međuvremenu 
pušten iz pritvora, bolnica nije izdala saopštenje 

Leskovac – Direktoru leskovačke Opšte bolnice dr Nebojši Dimitrijeviću i potpredsedniku GO SNS-a u 
Leskovcu ukinut je pritvor do 30 dana koji mu je određen da ne bi uticao na svedoke. On je, kako smo 
pisali, lišen slobode 7. februara kao odgovorno lice zbog sumnji da je, koristeći službeni položaj, 
posredovao preko čelnice komisije za javnu nabavku u bolnici, bez prethodnog pisanog zahteva 



ponuđača, da izmeni konkursnu dokumentaciju, kako bi „Translaj” i „Respekt legal” stavili u povlašćen 
položaj u odnosu na druge ponuđače za usluge održavanja higijene. 

Pored Dimitrijevića, uhapšeni su i ovlašćeno lice preduzeća „Translaj” D. S. (1975), zbog sumnje da je 
počinio krivično delo trgovina uticajem podstrekavanjem, i zaposlena u Opštoj bolnici u Leskovcu M. M. 
(1963), zbog sumnje da je počinila krivično delo zloupotreba službenog položaja. 

Zanimljivo je da je Opšta bolnica posle hapšenja direktora Dimitrijevića poništila spornu javnu nabavku 
sa obrazloženjem da je došlo do povrede osnovnih načela javnih nabavki, utvrđenih Zakonom o javnim 
nabavkama. 

Dimitrijević je pušten da se brani sa slobode jer su saslušani svi svedoci na koje bi eventualno mogao da 
utiče u toku istražnog postupka. 

Posle lišavanja slobode, saopšteno je da je pretresom kuće osumnjičenog N. D. pronađeno i oduzeto 
22.200 evra, 3.500 švajcarskih franaka i 400 američkih dolara. O lišavanju slobode dr Dimitrijevića i 
njegovom puštanju iz pritvora nije se oglasila Opšta bolnica u Leskovcu, a o tome nema ni pomena na 
zvaničnom sajtu ove zdravstvene ustanove, a nema nijedne informacije ni na sajtu GO SNS-a, čiji je 
potpredsednik dr Nebojša Dimitrijević. 

Nezvanično se može doznati da je došlo do kadrovskih i drugih promena u Opštoj bolnici i da je nekoliko 
radnika dobilo otkaz uz, kako saznajemo, obrazloženje da su istekli ugovori o radu, ali ni o tome nije 
objavljeno nikakvo saopštenje. 

Navodimo jedno od brojnih pisama lekara Opšte bolnice koje se može pročitati u „Knjizi utisaka”, na 
zvaničnom sajtu ove zdravstvene ustave: „Uvaženi direktore i članovi Upravnog odbora, objasnite nam 
kojim pravom izdajete prostor privatnim apotekama i uvodite privatno obezbeđenje.” 

Inače, direktor Opšte bolnice dr Dimitrijević slovio je za jednog od najbližih saradnika gradonačelnika 
Leskovca dr Gorana Cvetanovića. Prema oceni prvog čoveka grada, Dimitrijević je jedan od najboljih 
menadžera u Srbiji. Cvetanović napominje da nije upoznat detaljnije sa „spornom javnom nabavkom, to 
jest ponudom, ali zna da je dvadeset odsto bila povoljnija od drugih. 

Gradonačelnik Cvetanović smatra da će ceo slučaj oko dr Dimitrijevića biti pozitivno rešen i kaže da će 
njegova porodica i on uvek imati njegovu punu podršku. 

Inače, na poslednjim protestima „1 od 5 miliona”, koji su treći put u petak održani u Leskovcu, pored 
drugih brojnih zahteva, kao što je oduzimanje titule počasnog građanina Leskovca predsedniku 
Republike Srbije Aleksandru Vučiću, zatražena je i smena gradonačelnika, ali i direktora Opšte bolnice i 
Doma zdravlja. 

Danilo KocićZbog droga uhapšen radnik u kuhinji 

U Opštoj bolnici u Leskovcu, 12. februara uhapšen je I. L (32), radnik u kuhinji kod koga je policija 
pronašla 40 grama opojne droge i po nalogu Višeg tužilaštva u Leskovcu određen mu je pritvor. Koliko se 
zna, prvi put se dogodilo da zbog posedovanja droge u samoj bolnici bude uhapšen neki od radnika ove 
zdravstvene ustanove. 



 

 

Zbog gripa zabranjene posete bolnicama, osim ako niste predsednik Vučić 

Da li je sezoni gripa u Srbiji kraj? Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je broj obolelih smanjen. 
Upozorava i da situacija jedino nije sjajna u Vranju, gde se broj zaraženih virusom gripa povećao. Na 
snazi je i dalje zabrana poseta zdravstvenim ustanovama. 

No, uprkos tome, predsednik Aleksandar Vučić je danas posetio Institut za majku i dete, gde je obišao 
odeljenje hematoonkologije. 

Poslednje dve nedelje nizala su se upozorenja o širenju epidemije gripa. Podaci pokazuju da je od 
početka sezone obolelo više od 100.000 ljudi, dok je zbog komplikacija izazvanih gripom umrlo najmanje 
30 osoba. Početak nedelje, prema tvrdnjama ministra zdravlja Zlatibora Lončara, beleži poboljšanje. 

"Ja mogu da vam kažem od jutros najnovije rezultate, da je broj obolelih od gripa smanjen. Svuda sem u 
Vranju je pao između 10 i 20 odsto, jedino u Vranju nije pao, čak šta više, malo se povećao", rekao je 
ministar. 

Inače, zbog gripa je produžen raspust u svim školama za nedelju dana. Upravo to, je prema tvrdnji 
resornog ministra, doprinelo poboljšanju situacije. 

"Trenutno je dva dana od produženja raspusta, tako da ne možemo da kažemo da je to isključivo 
doprinos raspusta, ali sigurno jedna dopunska mera koja je uticala i koja će tek značajno uticati u 
narednom vremenskom periodu da imamo smanjenja broja obolelih. Napominjem da u ovom periodu 
godine i očekujemo da sada, od otprilike sledeće nedelje, pada broj obolelih, a i ovo toplo vreme nam 
ide na ruku", kaže epidemiolog Darija Kisić. 

Koliki je zaista broj onih koji su u sezoni gripa bili zaraženi, pod znakom je pitanja. Jer dok su neke 
institucije objavljivalje podatke, ima i onih koje nisu. Prema pisanju Južnih vesti, institucije u Nišu su krile 



podatke o epodemiji, ali i onima koji su preminuli od gripa. Ministar tvrdi da se prema pravilima Svetske 
zdravstvene organizacije takvi podaci objavljuju na sedam dana i uz stručne analize. 

"Ni tada ne možemo apsolutno da budemo sigurni da li su sve te osobe, nego kažemo - povezane sa 
gripom. Ja samo molim sve da to razumeju da niko ništa ne krije, niti ima razloga da krije", kaže Lončar. 

Zbog gripa, posete srpskim bolnicama su zabranjene. No, očigledno za predsednika Aleksandara Vučića 
to ne važi, jer je posetio Institut za majku i dete. 

Uprkos stavljanju zaštitne maske, predsednik je obilazak pacijenata nastavio bez nje. 

Poseta predsednika naišla je na ošte kritike na društvenim mrežama, gde se raspravljalo o tome da li je i 
u sezoni gripa, ovako nešto neophodno? 

"Ovaj događaj, najodgovornije tvrdim, jer sam ja učestvovao u tome, je organizovan po svim pravilima 
epidemiologa koji su dali, da slučajno neko ne bude ugrožen ili bilo šta. Ne možete ovo da poredite sa 
nekim dugim neorganizovanim ili sličnim stvarima. To su deca sa najtežim oboljenjima za koju je kranje 
neizvesno šta će biti i kad ima želju da hoće da vidi predsednika - a videli ste i onaj dečko Ognjen koji 
hoće da se slika sa njim, e onda kad ispoštujete sve to, onda je valjda najmanja stvar ispuniti želju tom 
detetu, mislim da to nije prevelika želja", naveo je Lončar. 
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